
 
Mäntän apteekin inva-pysäköinti 
 
Vammaisneuvosto 06.09.2023 § 12  
  
 
    

 
Päätösesitys Vammaisneuvosto keskustelee Mäntän apteekin inva-pysäköinnistä. 

 
Päätös Vammaisneuvosto katsoi alueen kuvan, johon on ehdotettu inva-paikkaa. 

Vammaisneuvosto päättää, että puheenjohtaja on yhteydessä Julia 
Virtaseen myös apteekin inva-paikasta.  Vanhusneuvosto esittää, että 
inva-paikka on joko talon seinustalla tai kuvan esittämässä paikassa, mutta 
muutokset (kulkukäytävä) tehdään viheralueelle. 

 
 
Vammaisneuvosto 22.11.2023 § 18    
1548/08.00.00/2023    
 
    

 
Päätösesitys Vammaisneuvosto on 6.9.2023 § 11 käsitellyt erityisryhmien 

pysäköintiasian ja valtuuttaneet puheenjohtajan ottamaan yhteyttä 
kaupunkisuunnittelupäällikköön Julia Virtaseen. Tapaaminen oli sovittu 
16.10.2023 Mäntän kirjaston edustalle. Paikalla olivat vammaisneuvostosta 
Tapio Kuusi, Esko Jokijärvi avustajan kanssa, Marru Järvinen sekä Kaisa 
Lipsonen ja Julia Virtanen.   
Kirjaston edustalla invapysäköinti on järjestetty liian etäälle ja kulkeminen 
on vaikeaa etenkin talviaikaan. Invapaikkaa toivottiin lähemmäksi ovea. 
Virtanen kertoi, että Mäntän kirjaston esteettömyyttä varten ollaan 
esittämässä 25 000 euron investointirahaa ensi vuodelle 2024. 
Tarkasteltiin mahdollista paikkaa oven lähettyvillä.  
Takana olevalta pysäköintialueelta ja nykyisiltä invapaikoilta olisi lisäksi 
tavoitteena saada kulkuyhteys ovelle.   
Torialueella on kilvellä esitetty vain yksi paikka, toivottiin toista paikka sen 
viereen. Samoin torin toiseen kulmaan voisi lisätä invapaikan, sinne 
pääsee hyvin autolla.   
Mäntän apteekin invapysäköinnin mahdollisuutta on yritetty selvittää. 
Apteekin edustalla ei ole pysäköintiä. Asemakaavassa ko. kohdalla on 
liittymäkielto, mutta kaupunki on esittänyt, että poikkeuslupamenetelyllä 
voitaisiin liittymää puoltaa invapysäköintiä varten. Liittymän ja pysäköinnin 
rakentaminen on kuitenkin kiinteistöyhtiön hanke, ei kaupungin.  
Vammaisneuvoston jäsenet esittivät, että voitaisiinko apteekin kohdalla 
olevan kadun toisella puolella olevaan pysäköintipaikkaan osoittaa 
invapaikka myös tähän toiseen päähän, vaikka ko kohdalla ei olisikaan 
kulkuyhteyttä suojatielle kuten kirkon puoleisessa päässä. Tästä olisi 
lyhyempi matka kuin kirkon puoleisesta invapaikasta. Sarapihan sisäpihalle 
tarvittaisiin toinen invapaikka.     
Vilppulan apteekin läheisyyteen esitetään invapysäköintipaikan 
osoittamista ns. Valintatalon eteläseinustalle.                                   
Vilppulan kunnantalon invapaikat ovat rakennuksen takana, josta pitää 
pyytää oven avaaminen. Epäselvyyttä on, tietävätkö kaikki tarvitsevat 
tämän tiedon. Invapaikka olisi hyvä saada luiskan lähelle.  
Kunnossapitoon muistutettiin, että invapaikoille ei saa kasata lunta. 
Virtanen toivoi, että tästä tulee ilmoittaa heti, koska se ei ole sallittua. 
 

Päätös Vammaisneuvosto esittää kaupunkikehityslautakunnalle oheiset 
toimenpiteet huomioitavaksi. 




